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Protokół Nr IX/2004 

z obrad Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 26 lutego 2004 r. 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.05 

Godzina zakończenia : 10.10 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

15. Wardziński Robert 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Stefan Bielski –Zastępca Burmistrza Choroszzy 

2. Dyrektorzy, przedstawiciele rad rodziców i rodzice ze szkół w Barszczewie  

i Rogowie. 
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Porządek obrad IX Sesji: 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowe w 

Barszczewie oraz Szkoły Podstawowej w Rogowie. 

4.   Zakończenie obrad Sesji. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Choroszcz. Romuald 

Szydłowski otworzył obrady Nadzwyczajnej IX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, poczym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Antoni Bogdan. 

 

Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją. 

 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

 

Przybył p. Antoni Bogdan, obecnych 15 radnych. 

 

Ad. 3 – 

 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy p. Romuald 

Szydłowski, który  wyjaśnił powody zwołania Sesji Nadzwyczajnej. 

 

Romuald Szydłowski- 

Jest to Sesja poświęcona sprawie bardzo drażliwej, spowodowanej polityką władz 

państwa , które nie jest w stanie podołać obowiązkom przyjętym na siebie. Gminy w 

tej sytuacji są zmuszane do podejmowania przykrych uchwal, których woleliby nie 

podejmować.  Nad problemem oświaty dyskutowaliśmy długo, dyskusja ta trwa od 

kilku lat. Ostatnio dyskusja na temat sytuacji oświaty na naszym terenie przeszła do 

rodziców , szkół – wszyscy radni byli w to mocno zaangażowani i na spotkaniach z 

rodzicami i z przedstawicielami szkół. Sądzi więc , że radni mają już wyrobiony 

pogląd na podnoszony temat dlatego też proponuje by dzisiaj wypowiedzieli się 

przedstawiciele szkół w Rogowie i Barszczewie. 

 

Pani*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – przedstawiciel Rady Rodziców przy SP w 

Rogowie odczytała prośbę dzieci oraz protest rodziców przeciwko likwidacji szkoły. 

 

     ( pisma w załączeniu) 

 



 

 3 

Pani*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – przedstawiciel Rady Rodziców przy SP 

Barszczewo odczytała prośbę tej społeczności o ponowne zastanowienie się nad 

likwidacją szkoły i uwzględnienie prośby o pozostawienie szkoły. 

 

     ( pismo w załączeniu) 

 

Romuald Szydłowski – 

Przypomniał, że dzisiaj nie jest podejmowana decyzja o likwidacji szkół – jest to 

wyłącznie uchwała intencyjna upoważniająca Burmistrza do wystąpienia do 

Kuratorium Oświaty  o opinię na temat likwidacji. Natomiast dyskusja na temat 

likwidacji będzie jeszcze trwała ok. 2 miesięcy. W tej chwili nie wiemy jaka będzie 

opinia Kuratorium – jeśli będzie negatywna to nie będziemy się to sprawą zajmować. 

Być może będzie opinia , że możemy zlikwidować tylko jedną szkołę – zajmiemy się 

wówczas jedną szkołą. 

 

Antoni Bogdan – 

Jego zdaniem Kuratorium zdecyduje tak jaka będzie propozycja Rady. Kuratorium 

zdaje sobie sprawę , że gminy są w trudnej sytuacji finansowej . Z rozmów z 

przedstawicielami szkół odniósł wrażenie, że gotowi by byli pójść na pewne 

ustępstwa aby zostawić im chociaż klasy I-III. Projekt uchwały mówi o całkowitej 

likwidacji – proponuje więc przegłosować najpierw wariant pozostawienia klas I-III. 

Ma wątpliwości jeśli chodzi o zatrudnienie aż 20 nauczycieli w szkołach w 

Choroszczy. Proponuje pozostawić w szkołach klasy I-III na 2-3 lata. Przypuszcza , 

że w przyszłości będą również dyskusje na temat likwidacji pozostałych szkół 

wiejskich. Chodzi mu również o zapobieżenie niszczeniu budynków po szkołach   - 

złym przykładem takiej decyzji jest budynek po szkole w Izbiszczach który bez 

gospodarza popada w ruinę. Będzie to trudna decyzja , ale taka decyzja będzie 

równei9ż trudna dla rodziców i dzieci ,a w ten sposób te najmłodsze dzieci pozostaną 

w szkołach. 

 

Romuald Szydłowski – 

Ponownie przypomniał, żer nie ma dziś głosowania za likwidacją szkół – w żadnej 

formie. Pozostaną w tych szkołach oddziały „O” właśnie po to aby był gospodarz, 

aby jednostki te funkcjonowały i spełniały swoje funkcje dla okolicznej 

społeczności. 

Wracając do tematu zatrudnienia nauczycieli – zwrócił się z pytaniem do p. Andrzeja 

Winnickiego – Dyrektora Zespołu Obsługi Szkół  w Choroszczy: czy nauczyciele ze 

szkół w Barszczewie i Rogowie znajdą zatrudnienie ? 

 

Pan Andrzej Winnicki potwierdził, że nauczyciele z wymienionych szkół znajdą 

zatrudnienie. 

 

Piotr Tymiński – 

Przypomniał, że chodzi tu o dzieci i o budynki – musimy już perspektywicznie 

myśleć o ich zabezpieczeniu , aby nie stały bezpańsko. 
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Jerzy Siemieniuk- 

W zasadzie zostało wszystko powiedziane na temat szkół, nauczycieli: zarobków i 

ich zatrudnienia. Nie oszukujmy się jednak – dzisiejsza decyzja będzie taka sama jak 

za miesiąc czy dwa miesiące. Oświata nie zarabia – to instytucja do której trzeba 

dokładać. Jesteśmy po to by utrzymać tą oświatę na naszym terenie. 

 

Romuald Szydłowski- 

Przypomniał, że w 2003 r. dołożyliśmy z budżetu gminy 2,5 mln zł – z tendencją 

wzrostową co roku. W tej chwili stoimy przed takim dylematem – budujemy salę 

gimnastyczną , na którą państwo dołoży tylko 30%. Zlikwidowanie dwóch szkół to 

oszczędność rzędu 600 – 800 tys zł. Jest dużo możliwości jeśli chodzi o 

zagospodarowanie budynków szkół – jeśli zostaną zlikwidowane – ale mamy jeszcze 

dwa miesiące żeby nad tym dyskutować. To radni i lokalna społeczność zdecydują 

co ma tam być. Nikt nie zabiera budynków, ich wyposażenia w tym komputerów. 

Naszą powinnością jest dbanie o ten majątek. 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) - Przewodniczący Rady Rodziców przy SP w 

Rogowie – 

Poinformował, że w tej chwili w parlamencie, rządzie toczy się debata na temat 

małych szkół – są opracowywane programy dotyczące utrzymania małych szkół i 

uruchomienia pieniędzy na ten cel. To jest jego zdaniem rok – dwa by przetrzymać 

ten zły okres do czasu wdrożenia programów o których wspomniał.  

 

Romuald Szydłowski – 

Uważa, że to nieprawda i blef. 

 

Piotr Dojlida – 

Podkreślił, że nie było intencją Rady ani Komisji Oświaty likwidowanie szkół – 

sytuacja wymusza corocznie dyskusję na tren temat. Tylko ze względów 

ekonomicznych i demograficznych  zaistniała taka decyzja w tym Komisji Oświaty 

ponieważ członkowie tej komisji nalegali od 2002 r. aby zająć się reorganizacją 

szkół. Nie chce aby rozumiano tą sytuację, że Przewodniczący Komisji czy też ci 

bliżej Burmistrza byli za likwidacją szkół. Wręcz odwrotnie – od nas taki wniosek 

nie padł. Decyzję, którą podejmujemy – podejmujemy z „bólem serca”. 

 

Antoni Bogdan – 

Zgłasza wniosek formalny o pozostawienie klas I-III ( na dwa lub trzy lata w 

zależności od opinii Kuratorium) w tych dwóch szkołach. 

Po tym okresie będzie można policzyć koszty, w tym uzyskane oszczędności i 

zdecydować czy jesteśmy w stanie utrzymać również szkoły w Kruszewie i Złotorii.  

 

Piotr Dojlida – 

Poinformował, że p. Bogdan na 4 Komisjach Oświaty oraz na majowych wyjazdach 

do szkół składał wniosek o zlikwidowanie szkół wiejskich z uwagi na koszty. 

Bądźmy uczciwi – jesteśmy radnymi wybranymi nie tylko w tych miejscowościach  i 

musimy dbać o całą gminę. Wejdziemy do Unii, nie będziemy mieć środków 

własnych  - nic nie zrobimy. Budowa sali gimnastycznej czy gimnazjum nie jest 

naszym wymysłem tylko potrzebą narzuconą. Gdyby w Barszczewie i Rogowie było 
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po 100 dzieci nie byłoby powodów to zamykania tych szkół> To nie my 

spowodowaliśmy, że są problemy finansowe. Od maja przejmujemy następne 

obowiązki w sytuacji gdy państwo nie daje nam na to funduszy. Nas propozycję 

zlikwidowania szkół w Barszczewie i Rogowie wpłynęło również ich położenie. 

 

Antoni Bogdan – 

Przyznał, że był, w pewnym sensie za likwidacją szkół, ale po wysłuchaniu opinii 

rodziców, po zapoznaniu się lepiej z tematem – jest w dalszym ciągu za 

ograniczeniem kosztów utrzymania szkół i powolnym procesem  likwidowania tych 

szkół, ale nie tak od razu całości. Dyskusyjna jest również decyzja o likwidacji 

właśnie tych szkół bez brania pod uwagę Złotorii i Kruszewa. 

 

Romuald Szydłowski – 

Poinformował, że wpłynął wniosek od rodziców dzieci z Oliszek – chcą aby ich 

dzieci były dowożone do szkoły w Choroszczy. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Barszczewie oraz 

Szkoły Podstawowej w Rogowie. 

 

 W wyniku glosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 8 głosów,  

- przeciw – 6 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos          Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr IX/97/04 stanowi załącznik do protokołu, strona 6) 

 

Piotr Dojlida – 

Zapewnił, że wszystko zostanie zrobione dla usprawnienia dojazdów z myślą o 

dzieciach. 

 

Ad. 4 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad IX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy – 

Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski zakończył obrady i podziękował 

wszystkim za czynny udział. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

      mgr inż. Romuald Szydłowski 
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